

ISSN 1004-8804

CN 31-1123/C

CHINESE JOURNAL OF
SOCIOLOGY

社会

上海大学主办 1981年10月创刊 双月刊 2023年3月20日出版

SHEHUI
2023-2
第43卷

第三届中国出版政府奖
第二届中国出版政府奖提名奖
中国百强报刊
国家社科基金资助期刊
教育部名刊工程入选期刊
中文社会科学引文索引(CSSCI)源刊
全国中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
美国BSCOPost数据库源刊



社会

1981年10月创刊

(双月刊)

2023年第2期 | 总第43卷 | 2023年3月20日出版

专题一：中国社会理论的基础范畴

渠敬东

1 山林与社会

专题二：观念与制度的近代转型

陈艳楠

18 修身、成圣与革命：五四时期道德主义者的激进化

解鸿宇

54 工业遗产与地缘政治中的“东北接收”(1945—1948年)

对国共两党组织体制的比较分析

陈月圆 龙登高

96 天下为“公”：民国时期县级公产管理制度与产权变迁

论 文

孙 畅

123 共生与世界主义：帕克人类生态学视阈下的美国社会

潘梓暘

- 150 从臣民到市民:韦伯著作中的城市类型学、城市的动态
演变与非正当性支配研究

胡雪龙

- 184 教育知识与圣俗二分:从涂尔干到伯恩斯坦

王 杰 李姚军

- 210 家庭背景与教育:婚姻中地位交换的性别与时期差异

本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272。

执期编辑:冯莹莹



Chinese Journal of Sociology
(Bimonthly)

Vol.43 | No.2 | March 20th, 2023

QU Jingdong

- 1 *Shanlin* and Society

CHEN Yannan

- 18 Self-Cultivation , Sanctification and Revolution : Understanding
the Radicalization of May 4th Moralists

XIE Hongyu

- 54 The “Takeover” of Northeast China in the Industrial Heritage
and Geopolitics (1945–1948): A Comparative Analysis of the
Organizational Systems of the KMT and the CPC

CHEN Yueyuan LONG Denggao

- 96 The Transformation of Management System and Property Rights of
County-level Public Assets(*Gongchan*) During the Republic of
China

SUN Chang

- 123 Symbiosis and Cosmopolitanism : American Society from the Perspective of Park ' s Human Ecology

PAN Ziyang

- 150 From Subjects to Burghers: The Research on Max Weber ' s Typology of City, the Dynamic Revolution of City and Non-Legitimate Domination

HU Xuelong

- 184 Educational Knowledge and the Distinction Between the Sacred and the Profane: From Durkheim to Bernstein

WANG Jie LI Yaojun

- 210 Family Background and Education : Gender and Period Differences of Status Exchange in Marriage

Executive Editor : FENG Yingying